
 
 

          

Αθήνα, 2 Δεκεμβρίου 2021 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον Υπουργό Εργασίας & Κοινωνικών Υποθέσεων 
 

ΘΕΜΑ: «Καθυστερήσεις στην καταβολή των αναδρομικών των συνταξιούχων 
του ΤΣΜΕΔΕ». 

 
Τεράστιες καθυστερήσεις έχουν παρατηρηθεί στην καταβολή των αναδρομικών 

των συνταξιούχων του ΤΣΜΕΔΕ, όπως καταγγέλλουν συνταξιούχοι μηχανικοί του 
ταμείου.  
Παρά το γεγονός ότι ορισμένοι εκ των συνταξιούχων λαμβάνουν κανονικά τη σύνταξη 
του Δημοσίου αλλά και την ανταποδοτική σύνταξη του ΤΣΜΕΔΕ, δεν υπολογίζονται 
και δεν καταβάλλονται τα αναδρομικά ποσά που δικαιούνται. 
 
Επιπλέον, οι ασφαλισμένοι δεν έχουν καμία επίσημη ενημέρωση από την Πολιτεία για 
το πότε επιτέλους θα λάβουν τα αναδρομικά τους, ενώ οι απαντήσεις που λαμβάνουν 
από την αρμόδια Διεύθυνση του ΕΦΚΑ είναι ότι οι καθυστερήσεις οφείλονται στην 
«έλλειψη λογισμικού» για τον υπολογισμό των αναδρομικών.  
Συγκεκριμένα, ο αρμόδιος φορέας, αναφέρει ότι καταβάλλονται προσπάθειες για την 
κατασκευή λογισμικού που θα υπολογίζει τα αναδρομικά ποσά, χωρίς ωστόσο να 
προσδιορίζει το χρόνο κατά τον οποίο η συγκεκριμένη εφαρμογή θα είναι έτοιμη και 
πολύ περισσότερο – και πιο σημαντικό – την ημερομηνία κατά την οποία οι 
συνταξιούχοι θα λάβουν τις απολαβές που δικαιούνται.  
 
Υπενθυμίζουμε δε ότι για τις καθυστερήσεις στην απονομή των συντάξεων αλλά και 
των αναδρομικών του ΤΣΜΕΔΕ, είχε κατατεθεί στις 9-7-2021, ερώτηση 34 Βουλευτών 
του ΣΥ.ΡΙΖ.Α ΠΣ προς το Υπουργείο Εργασίας, στην οποία είχε τονιστεί ξανά η 
προβληματική επιχειρηματολογία του αρμόδιου φορέα, σχετικά με την έλλειψη 
λογισμικού. 
Τέσσερις μήνες μετά, ο ΕΦΚΑ εξακολουθεί να επικαλείται το ίδιο επιχείρημα, ως 
δικαιολογία για την υπέρμετρη καθυστέρηση καταβολής των αναδρομικών, τα οποία 
είναι απολύτως απαραίτητα για την επιβίωση των συνταξιούχων, ιδιαίτερα σε μία 
περίοδο αυξημένης ακρίβειας. 
 
Επειδή η προρρηθείσα καθυστέρηση δημιουργεί τεράστια προβλήματα στην 
καθημερινότητα των συνταξιούχων του ΤΣΜΕΔΕ. 
Επειδή η πολιτεία δεν έχει προβεί σε σαφή ενημέρωση σχετικά με το χρόνο 
καταβολής των αναδρομικών ενώ ο αρμόδιος φορέας επικαλείται - επί μήνες τώρα - 
προβλήματα με το λογισμικό υπολογισμού. 
Επειδή η όποια καθυστέρηση από πλευράς Πολιτείας στην υλοποίηση ενός ψηφιακού 
λογισμικού δεν μπορεί να αποτελεί δικαιολογία για τη μη εκπλήρωση των 
υποχρεώσεών της προς τους πολίτες.   
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Πρόκειται και αν ναι πότε να καταβληθούν τα αναδρομικά ποσά προς τους 
συνταξιούχους του ΤΣΜΕΔΕ;   
 
 
 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 
 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 
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Αλεξιάδης Τρύφωνας 
 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 
 

Αραχωβίτης Σταύρος 
 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος - Χρήστος 
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Ηγουμενίδης Νίκος 
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Μάλαμα Κυριακή 
 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 
 

Μάρκου Κωνσταντίνος 
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Συρμαλένιος Νίκος 
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Τσίπρας Γιώργος 
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Φωτίου Θεανώ 
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